个人简介:

金巍, 男, 生于 1970 年 5 月, 毕业于鲁迅美术学院雕塑系,本科学历,学士学位,四级教授,设计学院院长,从事雕塑、陶瓷和玻璃艺术设计研究。省优秀教师、长白山技能名师、省突贡专家、省第二层次拔尖创新人才、吉林省人力资源和社会保障厅机关文化交流大使;中国美协会员、中国工艺美术协会玻璃艺术专业委员会副主任、吉林省美术家协会雕塑专业委员会主任、国家艺术基金专家委员会评审委员、联合国教科文组织国际陶瓷学会(IAC)会员。

策划项目:

2007年至今连续策划、组织五届"长春国际陶艺交流年会"并荣膺"2012年度中国十大优秀特色展会"殊荣。

2018 年度国家艺术基金《东北地域陶瓷与玻璃艺术青年人才培养》项目主持。人国庆 60、70 周年群众游行吉林省彩车"设计制作团队负责人。 2022 年冬残奥会吉祥物"雪容融"设计团队负责人。

代表作品:

1994年 作品《原型》入选第八届全国美术作品展览

2004年作品《过程》入选《第三届吉林省青年美术作品展览》获一等奖

2004年作品《永恒的旋律》入选《第十届全国美术作品展览》

2006年作品《方》在第八届全国陶瓷艺术设计创新评比中荣获铜奖

2016年 作品《拥抱》入选第二届中国当代陶瓷艺术大展

《原型》、《方》、《过程》、《永恒的旋律》、《拥抱》

Personal profile:

Jin Wei, male, born in May 1970, graduated from the Department of Sculpture of Lu Xun Academy of Fine Arts, bachelor's degree, level 4 professor, dean of the School of Design, engaged in the research of sculpture, ceramics and glass art design. Provincial Excellent Teacher, Changbai Mountain Skill Master, Provincial Tugong expert, provincial second-level top innovation talent, Cultural exchange Ambassador of Jilin Provincial Department of Human Resources and Social Security; Member of Chinese Artists Association, Deputy Director of glass Art Committee of China Arts and Crafts Association, Director of Sculpture Committee of Jilin Artists Association, review member of National Art Fund Expert Committee, member of INTERNATIONAL Ceramic Society (IAC) of UNESCO.

Planning project:

From 2007 to now, he have planned and organized five "Changchun International Ceramic Art Exchange Annual Conference" and won the honor of "2012 China top ten Outstanding Characteristic Exhibition".

Host of the 2018 National Art Fund Project "Youth Talent Training of Ceramics and Glass Art in Northeast China".

People National Day 60, 70 anniversary of mass parade jilin province float "design and production team leader.

Head of the design team for the 2022 Winter Paralympics mascot "Snow Rongrong".

Representative works:

"prototype" selected 1994 works of the eighth national art exhibition in 2004 work "process" in the third session of jilin province youth art exhibition "won the first prize.

in 2004 work" the eternal melody "selected" the 10th national art exhibition" in 2006 work" the parties "in the eighth national ceramic art design innovation competition.

in 2016 won the bronze medal in the works" embrace "in the second session of Chinese contemporary ceramic art exhibition.

" prototype ", "party", "process", "the eternal melody", "hug".